



بيان: لبنان: العدوان الصهيوني على الضاحية

في مساء الخميس 5 حزيران 2025، شنّ العدو الصهيوني عدوانًا مباشرًا على الضاحية الجنوبية لبيروت، استهدف مناطق مأهولة بالسكان في أحياء الحدث، حارة حريك، برج البراجنة والجاموس، في الضاحية الجنوبية لبيروت. تندرج هذه الهجمات في سياق سياسة الاحتلال المعتادة باستهداف الحاضنة الاجتماعية للمقاومة ومحاولة كسر إرادة الشعوب عبر الترهيب والتهجير والدمار.

يعبر تيار اليسار الثوري في سوريا بشدة عن إدانته لهذا العدوان الهمجي المستمر على الشعب الصامد في الضاحية الجنوبية، ونعبر عن تضامنا الكامل مع الأهالي الذين يواجهون مجددًا آلة الحرب الإسرائيلية، التي خبروها سابقًا، بشكل مشابه لما يتعرض له أهل غزة منذ عشرين شهرًا. فهذا الاعتداء الغاشم ليس حدثًا منفصلًا، بل هو جزء من المشروع الصهيوني - الإمبريالي الأشمل الذي يعمل على فرض الهيمنة الامبريالية بالقوة، بقيادة الولايات المتحدة، وبدعم من أنظمة الحكم السائدة.

في المقابل، فإن ما يحصل اليوم في الضاحية يؤكد على وحدة النضال الشعبي الممتد من فلسطين إلى لبنان وسوريا وعموم المنطقة. هذه الجبهة نفسها التي يحاول الاحتلال الاسرائيلي المدعوم من الإمبريالية تفكيكها عبر القصف والاغتيال والتجويع والحصار. لكن المقاومة الشعبية، التي أثبتت صمودها في أصعب الظروف، هي وحدها القادرة على التصدي لهذه الهجمة، ليس فقط بالسلاح، بل على كل الصعد بالإرادة والتنظيم والوعي الطبقي والوطني.

في وجه الهمجية الامبريالية فإننا نرفض كل أشكال الحياد الزائف أو الدعوات للخنوع بحجة ضرورة ضبط النفس، ونعتبر أن كل من يصمت أو يساوي بين القاتل والضحية هو شريك في الجريمة. إن تحرير فلسطين، والدفاع عن لبنان، والتصدي للمشروع الصهيوني في سوريا، ليست قضايا منفصلة بل امتداد لمعارك الحرية والعدالة المستمرة منذ سنوات في سوريا وكل المنطقة. إنها معركة واحدة ضد نظام عالمي يقوم على القتل والاستغلال والنهب.

تحية لأهل الضاحية الذين لم تنكسر إرادتهم، ولكل مقاوم يقف في وجه آلة الحرب. تحية لكل من يرى في هذه اللحظة تأكيدًا على أن المقاومة ليست خيارًا بل ضرورة.

المجد والنصر للمقاومة
والمجد لقوى المقاومة للاحتلال والإمبريالية و أنظمة الفساد والاستبداد وأدواتهم .

كل السلطة والثروة للشعب
تيار اليسار الثوري في سوريا

5 حزيران / يونيو 2025



Lebanon: Zionist Aggression Against Dahieh

On the evening of Thursday, 5 June 2025, the Zionist enemy launched a direct assault on the southern suburbs of Beirut (Dahieh), targeting populated areas in Haddath, Haret Hreik, Burj al-Barajneh, and al-Jamous. These attacks align with the occupation's systematic policy of striking the social foundations of resistance and attempting to break popular will through terror, forced displacement, and destruction.

The Revolutionary Left Current in Syria vehemently condemns this ongoing savage aggression against the steadfast people of Dahieh and expresses full solidarity with residents confronting Israel's war machine—a machine they know well, mirroring Gaza's suffering for twenty months. This brazen assault is not an isolated event but part of the broader Zionist-imperialist project imposing imperialist hegemony by force, led by the United States and backed by ruling regimes.

Conversely, today's events in Dahieh confirm the unity of popular struggle stretching from Palestine to Lebanon, Syria, and the entire region. This is the very front that the Israeli occupation, backed by imperialism, seeks to dismantle through bombardment, assassinations, starvation, and siege. Yet popular resistance—proven resilient in the harshest conditions—remains the sole force capable of confronting this offensive, not only through arms but on all fronts: through will, organization, and class-national consciousness.

Faced with imperialist barbarism, we reject all forms of false neutrality or calls for submission under the guise of "restraint." We consider all who remain silent or equate killer with victim complicit in the crime. Liberating Palestine, defending Lebanon, and confronting the Zionist project in Syria are not separate struggles but extensions of battles for freedom and justice waged for years across Syria and the region. This is a single fight against a global system built on murder, exploitation, and plunder.

Salute to the people of Dahieh, whose will remains unbroken!

Salute to every resister confronting the war machine!

Salute to all who see in this moment proof that resistance is not a choice but a necessity!

Glory and victory to the resistance!

Support to the forces resisting occupation, imperialism, corrupt authoritarian regimes, and their tools!

All power and wealth to the people!

Revolutionary Left Current in Syria

Thursday, 5 June 2025



Lubnan: Dagirkeriya Sîyonîst li hemberî Dahieh

Êvarê Pêncşemê, 5'ê Pûşperê 2025, dijminê Sîyonîst êrîşek rasterast li ser taxên başûrê Beyrûtê (Dahieh) da, bi taybetî herêmên Hedeş, Heret Hêrîk, Burc el-Berece û el-Camus ku gel lê dijî. Ev êrîş li gorî polîtîkaya asayî ya dagirkeriyê ne ku armanca wê têkşikandina bingegehên civakî yên berxwedanê û hewldana şikandina viyana gel bi tirs, koçberkirin û hilweşînê ye.

Çapa Çepgirî ya Şoreşger a Sûriyeyê bi tundî vê êrîşa dirinde ya li hemberî gelê berdawam yê Dahieh red dike û piştgiriya xwe ya temam ji niştêcîhên ku dîsa li hember makîneya şer a Îsraêlî ne, dişîne. Ev makîne ku ew ji berê nas dikin, wek êşên Qezayê ji bîst mehan berê. Ev êrîşa bêrehm bûyereke cudane nîne, beşek ji projeya Sîyonîst-Împeryalîst e ku bi zorê serdestiya Împeryalîstan dixwe li ser mil, bi rêberiya Dewletên Yekbûyî û piştgiriya rejîmên hukumdar.

Li vê aliyê, bûyerên Dahieyê îro yekîtiya têkoşîna gelêrî ji Filistînê heta Lubnan, Sûrî û herêmê pêk tîne. Ev eniya hevbeş e ku dagirkeriya Îsraêlî ya bi piştgiriya Împeryalîzmê dixwaze bi bombebaran, qetilkirin, birçîtin û blokadê wê perçe bike. Lê berxwedana gelêrî—ku di şertên herî dijwar de xwe danî—tenê hêza li hember vê êrîşê ye, ne tenê bi çekan, lê li hember hemû cephan: bi viyan, sazîmanî û hişê çîni û netewî.

Li hember barbariya Împeryalîstan, em hemû formên bêalîtiya derewîn û bangên radestbûnê bin behaneyê "xwe ragirtinê" red dikin. Em hemû kesên bédeng dimînin an kuştin û bêguman wekhev dibînin, wek hevparê tawanê dibînin. Rizgarkirina Filistînê, parastina Lubnanê û li hember projeya Sîyonîst li Sûriyê têkoşînên cihê ne, lê berfirehkirina şerên rizgarî û dadê ne ku ji salan li Sûriyê û herêmê tên kirin. Ev şerek e li hember pergala cîhanî ya ku li ser kujerin, sûkastî û talanê hatiye avakirin.

Silav gelê Dahieh yê ku viyana wan nayê şikandin!

Silav her berxwedarê ku li hember makîneya şer radiweste!

Silav hemû kesên ku di vê demê de dibînin ku berxwedan ne bijartin lê pêwîstî ye!

Şan û şeref berxwedanê!

Piştgirî bo hêzên li hember dagirkerî, Împeryalîzm, rejîmên zordar ên bi rûvî û amûrên wan!

Hemû desthilat û dewlet ji gel re!

Çapa Çepgirî ya Şoreşger a Sûriyeyê

Pêncşem, 5'ê Pûşperê 2025